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Protokół z IX Sesji Rady Gminy Kłodawa, 

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2019 roku  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Wojcieszycach. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku. 

4. Przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

5. Informacja Wójta Gminy Kłodawa o działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Działalność Warsztatów Terapii Zajęciowych w 2018 roku (druk BRG nr 106/2019). 

7. Wykorzystanie internetu dla celów promocji Gminy Kłodawa (druk BRG nr 111/2019). 

8. Realizacja dochodów podatkowych w 2018 roku (druk BRG nr 103/2019). 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów   powszechnych 

na kadencję 2020-2023 (druk BRG nr 102/2019), 

b) nadania nazwy ulicy w miejscowości Różanki (druk BRG nr 105/2019), 

c) zamiany nieruchomości (druk BRG nr 107/2019), 

d) ustalenia opłaty za korzystanie z obiektów użyteczności publicznej (druk BRG  

nr 108/2019), 

e) zasad używania herbu, flagi oraz pieczęci Gminy Kłodawa (druk BRG nr 110/2019), 

f) określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego obowiązującego  na terenie 

Gminy Kłodawa (druk BRG nr 109/2019), 

g) zgłaszania obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych przez mieszkańców Gminy Kłodawa 

(druk BRG nr 115/2019), 

h) udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu w 2019 r. (druk BRG nr 

114/2019), 

i) zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 r. (druk BRG nr 117/2019). 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie obrad IX Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji (rozpoczęcie o godz. 11:00). 
  
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przywitał wszystkich zebranych na obradach 
IX Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – na podstawie dołączonej listy obecności 
(załącznik nr 1) stwierdził, że w obradach IX Sesji Rady Gminy Kłodawa uczestniczy 10 radnych,  
w związku z czym, Sesja jest prawomocna. 
 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poprosił o uzupełnienie porządku obrad  
o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kłodawa. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – ze względu na brak dalszych uwag poddał 
pod głosowanie wprowadzenie jako punktu 9j - Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 
Gminy Kłodawa. 
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W tym momencie do obrad dołączył Radny Gerard Bieryło. 
 
GŁOSOWANIE NR 1 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
 
Jednogłośnie przyjęto wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Kłodawa Andrzeja Korony. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z VIII Rady Gminy Kłodawa. 
 
Radna Bożena Adamczak – zawnioskowała o zmianę zwrotu na pierwszej stronie protokołu z VIII 
Sesji: "Dyrektor Przedszkola Publicznego w Różankach" na: "Dyrektor Publicznego Przedszkola  
w Wojcieszycach z Oddziałem Zamiejscowym w  Różankach". 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona –poddał pod głosowanie wniosek Radnej 

Bożeny Adamczak. 

 
GŁOSOWANIE NR 2 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
 
Radny Roman Leśnicki - zawnioskował o zmianę na stronie czwartej protokołu z VIII Sesji słów: 
"powiedział, że w niniejszym opracowaniu zabrakło informacji sportowych" na: "powiedział, że  
w niniejszym opracowaniu zabrakło informacji o obiektach sportowych i klubach na terenie Gminy". 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona –poddał pod głosowanie wniosek Radnego 

Romana Leśnickiego. 

 
GŁOSOWANIE NR 3 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – w związku z brakiem dalszych uwag, poddał 

pod głosowanie przyjęcie protokołu z VIII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 

 
GŁOSOWANIE NR 4 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
 
Protokół z VIII Sesji Rady Gminy Kłodawa został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 5. Informacja Wójta Gminy Kłodawa z działalności międzysesyjnej. 
 
Radna Bożena Adamczak – zwróciła uwagę na problem podlewania roślinności na terenie gminy, 
niezbędne ze względu na warunki pogodowe, a problematyczne ze względu na brak pracowników. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – potwierdziła słowa poprzedniczki. Zaznaczyła, iż podpisze 
umowę z każdą osobą, która zgłosi się do wykonywania prac porządkowych, podlewania, koszenia 
i pielenia klombów. Zachęciła do odwiedzin obozu integracyjnego w Lipach, trwającego od piątku 
przez tydzień. 

Radny Henryk Brzana – poprosił o wykoszenie drugiej połowy placu przy kościele w Wojcieszycach, 
który został przejęty od powiatu. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, iż teren nie został jeszcze przejęty, a słuszny 
wniosek Radnego przekaże do Starostwa. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – wyraził zadowolenie z faktu podpisania 
umowy z biurem projektowym na zaprojektowanie przedszkola wraz ze żłobkiem, co świadczy  
o dobrym tempie prac. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – przypomniała o przystąpieniu do prac remontowych 
placówek oświatowych, które powinny być ukończone wraz z upływem wakacji. 
 
Ad. 6. Działalność Warsztatów Terapii Zajęciowych w 2018 roku (druk BRG nr 106/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – usprawiedliwił nieobecność Kierownik 
Warsztatów Terapii Zajęciowej Marii Szubert i zaznaczył obecność pracownika Warsztatów. 
Przypomniał, iż temat został omawiany na posiedzeniu Komisji Oświaty, podczas którego zauważono 
problemy z finansowaniem ośrodka i rozważano koncepcję przekształcenia w Dom Pomocy 
Społecznej. 
 
Nie wniesiono uwag. 
 
Ad. 7. Wykorzystanie internetu dla celów promocji Gminy (druk BRG nr 111/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przypomniał, iż niniejszy temat został 
omówiony na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty, podczas którego nie wniesiono zastrzeżeń. 
Omówił zagadnienia zawarte w przygotowanym materiale. 
 
Ad. 8. Realizacja dochodów podatkowych w 2018 roku (druk BRG nr 103/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przypomniał, iż dokument został omawiany 
na posiedzeniu Komisji Budżetu, podczas którego nie wniesiono zastrzeżeń. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
 
Ad. 9a. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 
ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023 (druk BRG nr 102/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poprosił o podanie trzech kandydatur, celem 
utworzenia Zespołu. 

Po dyskusji proponowanymi członkami Zespołu zostali: Radna Bożena Adamczak, Radny Roman 
Leśnicki i Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Korona. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem dalszych kandydatur 
oraz uwag, poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania 
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kandydatów na ławników do sądów powszechnych na kadencję 2020-2023. 
GŁOSOWANIE NR 5 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 

Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 

Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/70/19. 
 
Ad. 9b. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Różanki (druk BRG nr 
105/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Różanki. 
 
GŁOSOWANIE NR 6 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 

Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/71/19. 
 
Ad. 9c. Podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości (druk BRG nr 107/2019). 
 
Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – omówiła projekt uchwały. 

Kierownik Jerzy Jesis – wyjaśnił wątpliwości dotyczące lokalizacji przedmiotowych działek. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem dalszych uwag, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 
 
GŁOSOWANIE NR 7 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 

Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/72/19. 
 
Ad. 9d. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za korzystanie z obiektów użyteczności 
publicznej (druk BRG nr 108/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Kłodawa na lata 2019 – 2023. 
 
GŁOSOWANIE NR 8 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   10 
Głosy przeciw   1 
Głosy wstrzymujące się  0 

Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/73/19. 
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Ad. 9e. Podjęcie uchwały w sprawie zasad używania herbu, flagi oraz pieczęci Gminy Kłodawa (druk 
BRG nr 110/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przypomniał, iż projekt został omówiony 
i pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia Komisji. Wprowadził autopoprawki 
polegające na zamianie słów „organa” na „organy” w § 5 pkt. 6 i 8 oraz § 6 pkt. 5. 

Radny Jan Kubera – zaprotestował przeciwko wprowadzeniu ograniczenia używania flagi gminnej, co 
zostało zawarte w §6. 

Radca Prawny Krzysztof Grzesiowski – zaznaczył, iż w kwestii barw narodowych, każdy obywatel ma 
prawo do posługiwania się nimi, natomiast zasady korzystania z flagi gminnej określa Statut Gminy. 
Jednakże ograniczanie używania flagi gminnej powoduje pewną dysproporcję. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zaznaczył, iż nie ma czegoś takiego jak 
barwy gminne. Wyjaśnił, iż projekt nie zabrania używania flagi, tylko porządkuje pewne sprawy.  

Nastąpiła dyskusja na poruszany temat. 

Radny Jan Kubera – zgłosił wniosek o wykreślenie pkt. 6. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – stwierdził, iż wykreślenie pkt 6 z § 6 pozbawi 
obywateli możliwości uzyskania zgody na wywieszenie flagi. Wniosek jest sprzeczny z ideą jaką 
kierował się wnioskodawca. 

Radny Jan Kubera – sprecyzował, iż wnosi o zmianę zapisu § 6 pkt 6 w taki sposób, by każdy obywatel 
miał możliwość wywieszenia flagi bez uzyskiwania zgody, dlatego zaproponował wykreślenie samego 
sformułowania: „za zgodą Wójta Gminy Kłodawa”. 

Nastąpiła dyskusja na poruszany temat. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – zarządził pięciominutową przerwę. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poinformował zgromadzonych, iż projekt 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kłodawa dzisiaj zostanie poddany pod głosowanie.  
W momencie przyjęcia nowego Statutu  powstanie nowa podstawa do przyjęcia omawianego 
projektu uchwały. W związku z czym, omawiany projekt uchwały w sprawie zasad używania herbu, 
flagi oraz pieczęci Gminy Kłodawa, zostaje wycofany z dzisiejszego obradowania. 
 
Ad. 9f. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku energetycznego 
obowiązującego  na terenie Gminy Kłodawa (druk BRG nr 109/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę dodatku 
energetycznego obowiązującego  na terenie Gminy Kłodawa. 
 
GŁOSOWANIE NR 9 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 

Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/74/19. 
 
Ad. 9g. Podjęcie uchwały w sprawie zgłaszania obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych przez 
mieszkańców Gminy Kłodawa (druk BRG nr 115/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – omówił projekt uchwały. 
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Nastąpiła dyskusja na temat przedmiotowego projektu pomiędzy Radnym Janem Kuberą, 
Przewodniczącym Rady Gminy Kłodawa Andrzejem Koroną, Radcą Prawnym dr. Krzysztofem 
Grzesiowskim oraz Sekretarzem Gminy Karoliną Niciejewską. 

Sekretarz Gminy Karolina Niciejewska – wprowadziła autopoprawki zmieniając wyraz „informacja” 
na „informacje” w § 2 pkt 3 oraz wprowadzając przecinki. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z wyczerpaniem tematu, poddał 
pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zgłaszania obywatelskich inicjatyw uchwałodawczych 
przez mieszkańców Gminy Kłodawa. 
 
GŁOSOWANIE NR 10 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/75/19. 
 
Ad. 9h. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu  
w 2019 r. (druk BRG nr 114/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu  
w 2019 r. 
 
GŁOSOWANIE NR 11 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/76/19. 
 
Ad. 9g. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 r. (druk 
BRG nr 117/2019). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona - w związku z brakiem uwag, poddał pod 
głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Kłodawa na 2019 rok. 
 
GŁOSOWANIE NR 12 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/77/19. 
 
Ad. 9h. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kłodawa (druk BRG nr 118/2019). 
 
Przewodniczący Komisji Statutowej Gerard Bieryło – zgłosił autopoprawki: 

1. wykreślenie w podstawie prawnej sformułowania: „art. 15 ustawy z dnia 11 stycznia 2018r.  
o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększania udziału obywateli w procesie wybierania, 
funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych (Dz. U. z 2018r. poz. 130)”, 
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2. dodanie punktu 9 w § 6 o treści: „Zasady i okoliczności używania symboli Gminy określi Rada  
w odrębnej uchwale”. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – przypomniał, iż projekt został zaopiniowany 
pozytywnie na wspólnym posiedzeniu Komisji, na którym zgłoszony został jeden wniosek  
o wprowadzenie zmiany, jednak nie został zaakceptowany przez Radnych. W związku z brakiem 
dalszych uwag, poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 
Kłodawa. 
 
GŁOSOWANIE NR 13 (załącznik nr 2 do protokołu) 
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. 
 
Głosy za   11 
Głosy przeciw   0 
Głosy wstrzymujące się  0 
Uchwała została podjęta i zarejestrowana pod pozycją IX/78/19. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – podziękował wszystkim, którzy przyczynili 
się do opracowania nowego Statutu Gminy Kłodawa. 
 
Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – poinformował zgromadzonych, iż w nowym 
statucie nie ma już punktu „Interpelacje i zapytania Radnych” ze względu na fakt, iż takowe, zgodnie  
z ustawą o samorządzie gminnym, muszą być składane pisemnie. Jeżeli Radny będzie chciał omówić 
złożoną interpelację lub zapytanie, będzie mógł to uczynić w punkcie „Wolne wnioski”. 

Radny Henryk Brzana – zapytał, jak wygląda składanie i rozpatrywanie wniosków na sfinansowanie 
naprawy szkód powstałych po gradobiciu. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, iż każdy mieszkaniec może pisać wnioski  
o zasiłek z powodu pogorszenia się jego stanu materialnego. Dodała, iż Wojewoda nie wyszedł  
z inicjatywą likwidacji szkód po gradobiciu. 

Kierownik Justyna Piotrzkiewicz – dodała, iż to Gmina wystąpiła do Wojewody z prośbą  
o wyodrębnienie środków na zniwelowanie szkód powstałych pod wpływem działania gradu. 
Powiedziała, iż w tej chwili Ośrodek Pomocy Społecznej dysponuje jedynie środkami przeznaczonymi 
na wypłatę zasiłków celowych, które można przyznać mieszkańcowi w momencie nieszczęśliwego 
zdarzenia. 

Nastąpiła dyskusja na przedmiotowy temat. 

Radny Benedykt Piotrowski – zapytał, czy jest odpowiedź Wojewody dotyczącą nauczycieli. 

Sekretarz Karolina Niciejewska – odpowiedziała, że w dalszym ciągu nic jeszcze nie wiadomo. 

Radny Benedykt Piotrowski – zgłosił zastrzeżenia i uwagi dotyczące wywozu odpadów komunalnych, 
szczególnie zielonych oraz plastików. 

Zastępca Wójta Andrzej Kwiatkowski – odpowiedział, iż Związek Celowy Gmin MG-6 zajmuje się 
wywozem odpadów z terenu Gminy. Wszelkie uwagi można zgłaszać bezpośrednio do ZCG lub za 
pośrednictwem Urzędu Gminy. Wszystkie uwagi, które padły w dniu dzisiejszym, zostaną przekazane 
do Związku Celowego. 

Nastąpiła dyskusja pomiędzy Przewodniczącym Rady Gminy Andrzejem Koroną i Radnym Janem 
Kuberą, który zaznaczył, iż należy wymienić popękane pojemniki na odpady. 

Sołtys Sołectwa Zdroisko Szymon Łabuda – zaprosił wszystkich na XII Spotkania Kulturowe  
w Zdroisku, które odbędą się 29 czerwca o godz. 17:00. Tegorocznym tematem przewodnim jest 
Afryka. 
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Ad. 11. Wolne wnioski. 
 
Sołtys Sołectwa Santoczno Maria Matwiejuk – poprosiła o określenie terminu grodzenia cmentarza, 
podziękowała za wykoszenie, poprosiła o naprawę barierki przy wejściu na plażę oraz postawienie 
znaku ostrzegającego, iż korzystanie z tego terenu jest możliwe tylko na własną odpowiedzialność. 
Zaprosiła na planowaną imprezę „Lato w Santocznie”. Poprosiła o monitoring, o którym rozmawiano 
wcześniej. 

Kierownik Jerzy Jesis – odpowiedział, iż kwestia cmentarza została omawiana już kilkukrotnie, lecz 
w dalszym ciągu nie ma środków finansowych na realizację takiej inwestycji. Jedynym rozwiązaniem 
jest wstrzymanie remontu sali i przesunięcie środków na rzecz cmentarza.  

Nastąpiła rozmowa na temat cmentarza w Santocznie. 

Zastępca Wójta Andrzej Kwiatkowski - dodał, iż w Santocznie nie ma oficjalnie plaży a gmina nie jest 
właścicielem ani wody, ani terenu. Umowa z Nadleśnictwem opiewa na wyrażenie przez nich zgody na 
ustawienie ławek, tablic, wiaty itd. Dlatego jedyne, co może zaproponować, to ustawienie znaku 
zakazu. 

Informatyk Jacek Mazur – odpowiedział, iż monitoring prawdopodobnie zostanie założony  
w przyszłym tygodniu. Dodał, iż jest to uzależnione od terminu dostarczenia zamówionych 
materiałów. 

Sołtys Sołectwa Rybakowo Krystyna Grochmalska – zaproponowała dyskusję podczas spotkania 
szkoleniowego na temat wysokości środków do dysponowania w ramach funduszu sołeckiego. 
Dodała, iż zarówno Santoczno jak i Rybakowo część środków mogłaby przeznaczyć na sfinansowanie 
ogrodzenia cmentarza. 

Radna Bożena Adamczak – poprosiła o budowę chodnika przy  bardzo ruchliwej drodze powiatowej -  
ulicy Lipowej oraz  zamontowanie urządzeń ograniczających  prędkości samochodów. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – odpowiedziała, iż przy drodze Powiatu Gmina nie wejdzie  
w realizację budowy chodnika a próg zwalniający może zostać zamontowany po uprzednim 
zobligowaniu się Powiatu do współfinansowania. Jeżeli nie będzie zgody, wystąpi się o pozwolenie na 
usytuowanie progu zwalniającego. 

Radny Benedykt Piotrowski – poprosił o wykoszenie placów zabaw dla dzieci. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – przypomniała, iż Różanki mają dwie osoby do dyspozycji 
Sołtysa, jaklo jedne z niewielu sołectw. Dlatego zasugerowała skierowanie ich do wykonania tych 
zadań. Kolejny raz zaznaczyła, iż brakuje ludzi do pracy. 

Radny Henryk Brzana – zaproponował budowę wyspy zwalniającej ruch na wjeździe do Wojcieszyc,  
o konstrukcji podobnej do tej świeżo powstałej Kłodawie. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – powiedziała, iż wysepka w Kłodawie została wykonana  
w ramach budowy ścieżki. Do Starostwa zostało już wystosowane pismo z prośbą o budowę 
spowalniacza zarówno przy wjeździe do Wojcieszyc jak i Kłodawy – na ul. Mironickiej. Jeżeli Powiat nie 
zdecyduje się na realizację tego zadania, Gmina postara się uzyskać pozwolenie na samodzielną 
budowę. 

Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona – potwierdził, iż wybudowany spowalniacz 
bardziej by się przydał przy wjeździe do Wojcieszyc. Jednakże projekt powstał już jakiś czas temu  
a ewentualne wprowadzanie zmian spowodowałoby przesunięcie terminy rozpoczęcia prac. 

Sołtys Sołectwa Różanki Sławomir Radecki – powiedział, iż place zabaw w Różankach są wykaszane. 
Zaznaczył, iż jedna z osób nie przychodzi od jakiegoś czasu do pracy, ale na to miejsce proponuje 
innego pracownika. Wypowiedział się na temat podlewania gazonów. 

Wójt Gminy Kłodawa Anna Mołodciak – zaznaczyła, iż takie kłopoty są w całej Gminie. 
Poinformowała, że trwają rozmowy ze Strażakami na temat zlecenia podlewania gazonów  
i zaznaczyła, że na szczęście znajdują się mieszkańcy, który chcą pomóc. 
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Ad. 12. Zamknięcie obrad VIII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa Andrzej Korona  
o godzinie 13:00 zamknął obrady VIII Sesji Rady Gminy Kłodawa. 
 
 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała: 
Elwira Cierniewska       
 

 
Przewodniczący Rady Gminy Kłodawa 

 

Andrzej Korona 


